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*0 godz. 8.00 we wtorek, 11 lutego zbierze się Zespól 
i Konsultacyjno-Negocjacyjny ZR

* MARIAN KRZAKLEWSKI
1 W RADOMIU :
klA 10.45 - 12.15 spotkanie z przewodniczącymi komisji 

zakładowych “S” /RZPS “Radoskór” w Radomiu/

jr(12.30 - 14.30 Sekcja Krajowa Przemysłu Zbrojeniowe- 
?1 go - ZM “Łucznik” Radom /spotkanie z załogą/ 

^16.30 konferencja prasowa

17.00 spotkanie z J E. Ks. Biskupem Edwardem Mater- 
skim

,,18.00 Msza święta - KATEDRA RADOMSKA 
e Po mszy św. spotkanie z RO AWS Ziemia Radomska 
| w siedzibie Zarządu Regionu

I---------------------------
ZJAZD TRANSPORTOWCÓW
| Przypominam zainteresowanym Komisjom Zakłado- 
j^ym “S”, że 14 LUTEGO br. o godz. 9.00 rozpocznie 
lię WALNE ZEBRANIE DELEGATÓW REGIONAL

NEJ SEKCJI TRANSPORTOWCÓW “S”.
Miejsce obrad: siedziba WKTS Radom, ul. Domagalskiego 79/82 
i

a Włodzimierz Białowąsl

Uwaga - zmiana terminu:
i

12 LUTEGO o godz. 10.30 rozpocznie się spo- 
:kanie PRZEWODNICZĄCYCH KZ z Zarządem Re
gonu /poprzedni termin 11.02.97 godz. 11.00 - nieaktual- 
iy/. - Miejsce spotkania: świetlica “Radoskóru” / 
Jl. Domagalskiego/.

*Posiedzenie Zarządu Regionu, zwyczajowo, we wtorek 
11 lutego o godz. 10.00.

*Pod naciskiem pikietującej załogi, Rada Nadzorcza odwo
łała w piątek, 31 stycznia, dwóch członków zarządu ra
domskiego “Łucznika”, w tym prezesa Krzysztofa Jur
kiewicza. - Wybór nowego prezesa ma się odbyć w dro
dze konkursu.

*Poniedziałek, 3 lutego. - Obradowało Prezydium ZR. W 
porządku obrad znalazły się m.in.: organizacja wizyty 
Mariana Krzaklewskiego, sytuacja w zakładach pracy / 
Radomskie Zakłady Materiałów Ogniotrwałych, spółki 
Inter-Auto i Polmozbyt w Radomiu/.

*W poniedziałek zapadała decyzja o spotkaniu Zespołu Ne- 
gocjacyjno-Konsultacyjnego ZR z pełniącym obowiązki 
wojewody radomskiego Z.Gołąbkiem na temat funkcjo
nowania “Porozumienia... ” z lipca 1995r., normującego 
zasady wspólnego rozwiązywania problemów społecz
nych w województwie. Termin spotkania wyznaczono 
na 13 lutego br.

*Wtorek - W Zwoleniu kontynuowano rozmowy na temat 
podwyżek płac w Haarlem- Łucznik. W negocjacjach 
uczestniczył Jan Kupiec z Biura Interwencji ZR.

*Z.Dziubasik spotkał się we wtorek z KZ “S” Zakładów 
Prefabrykatów Betonowych Energetyki w Kozienicach. 
- Przypominamy, że organizacje związkowe “S” Huty 
“Sendzimira” i kozienickich zakładów współdziałały na 
rzecz powstrzymania dochodzenia należności /już spła
conych/ przez komornika od ZPBE. - Zapadła decyzja 
o odwołaniu komornika. Finalizacja sprawy, pod wzglę
dem formalnym, ma nastąpić w pierwszych dniach na
stępnego tygodnia.

Również we wtorek, szef Komisji Interwencji ZR 
spotkał się z “S” w spółce “Wiemann” /dawna Kozie- 
nicka Fabryka Mebli/. Związkowcy przygotowywali się, 
pod względem merytorycznym, do sporu zbiorowego w 
sprawie podwyżek płac.

♦Z.Dziubasik i przewodniczący KZ “S” Techmatran- 
su 2 - Jerzy Stachowicz spotkali się z zarządem [>
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spółki. Rozmowy dotyczyły możliwości finansowej fir
my. - Przypominamy, że związek wszczął spór zbio

rów}' w sprawie nierealizowania przez pracodawcę usta
leń dot. m.in. podwyżek płac, przestojów. Walne zebra
nie członków “S” upoważniło Z.Dziubasika do wystę
powania w obronie praw pracowniczych.

X czej Solidarność Ziemia Radomska: Rada Regionalna 
Z i Zespół Koordynacyjny obradującyklicznie. Spotka- 
' nia odbywająsię przynajmniej dwa razy w miesiącu. 
' ostatnim czasie kontynuowane były prace organizacyj- 
I

*W środę - w “Steffenie” Pionki odbyło się Walne Zebra
nie Członków “S”. - Gościem związkowców był Z. 
Dziubasik. - Walne zebranie podtrzymało decyzję o fi
nansowaniu wynagrodzenia przewodniczącego KZ “S” 
ze składek, wybrali delegata na WZD Regionu Ziemia 
Radomska, odwołali jednego członka KZ “S”.

‘Andrzej Piszczyk, w imieniu Zarządu Regionu, nadzoro
wał wy borcze zebranie członków now'o zawiązanej KZ 
“S” w Spółdzielni Budownictwa Mieszkaniowego “Łucz
nik’'. które odbyło się w środę. - Przewodniczącym KZ 
“S” został wybrany Grzegorz Janas.

* Wizyta M. Krzaklewskiego w Radomiu, posiedzenie Kra
jowej Sekcji Przemysłu Zbrojeniowego “S” w Radomiu, 
AWS - to tematy audycji piątkowej w “Ave”. O działal
ności Związku informowali i na pytania słuchaczy od
powiadali Z.Maszkiewicz i Z.Dziubasik.

♦W piątek z Komisją “S” na wydziale P-3 radomskiego 
“Łucznika” spotkali się Andrzej Piszczyk i Zbigniew 
Cebula - przewodniczący MK “S” w tej firmie. Było to 
spotkanie informacyjne - o stosunku Związku do zmian 
w zarządzie spółki, o działaniach władz regionalnych i 
krajowych “S”.

*Na spotkaniu TKK - Delegatury ZR w Pionkach, w pią
tek, omawiano sytuację w zakładach pracy oraz opi
niowano projekt uchwały Rady Miasta ws. podwyżek 
cen wody i ścieków. W obradach udział wzięli 
Z.Maszkiewicz i Z.Dziubasik Związkowcy spotkali się 
też z Komisją Budżetową Rady Miasta i Gminy Pionki.

* Drugie spotkanie, na temat rozwiązań dla pracowników 
zakładów' używających azbest w produkcji, zaplanowa
no na godziny popołudniowe w piątek, w Warszawie. 
Gospodarzem spotkania jest Maciej Manicki z Minister
stwa Pracy i Polityki Socjalnej. “S” reprezentuje zespół 
powołany przez Prezydium Komisji Krajowej, w skład 
którego wchodzi również wiceprzewodniczący Ziemi 
Radomskiej A. Piszczyk.

A.R.

Zmniejszenie kosztów prac 
w Stolicy - szansą dla

radomskich bezrobotnych Rada przyjęła kolejnego członka RO AWS - zwią- 
|k“Młodych Chrześcijańskich Demokratów”. Nowy czło- 
Ik otrzymał dwa udziały. Reprezentowany był przez Ro- 

Radomscy bezrobotni, szczególnie młodzi zainterdana. Poterałę.
wani są pracą w Warszawie. Stolica oferuje wyższe zarobi Rada przydzieliła poszczególnych swoim członkom 
dysponuje dużym rynkiem pracy. Przeszkodą w storzystaiĄdzór nad komisjami problemowymi, pracującymi na rzecz 
tej oferty są wysokie koszty zakwaterowania. Do tej pory korzenia programu lokalnegoAWS. Natomiast do prac nad 
sy stanowiły, że mogły być one refundowane bezrobotnym z <ajowym prOgraraem AWS Regionalna Rada wytypowała 
nów zagrożonych szczególnie wysokim bezrobociem struktu^  ̂ _Akceptacja zgłoszonych kandydatur po-
nym. Z tych uprawnień mogło korzystać zaledwie kilka gf. ■ ■ ■ • r, j

. >■ • , , j ■ ■ .Maje w gestu Krajowej Rady.naszego województwa. Nowelizacja ustawy o zatrudnieniu i J J ,,, , , ,
robociu wniosła zapis uprawniający ministra pracy do rozź Zaaprobowano Waldemara Wozniaka, kandydatu- 
rzenia listy o inne gminy nie posiadające statusu zagrożony zgłoszoną przez S , na Okręgowego Pełnomocnika 
bezrobociem strukturalnym. Zarząd Regionu NSZZ "S" Z/cXomitetu Wyborczego AWS.
Radomska wniósł do.min ■ tr: acy, pismem z 14 stycznia br Sławomira Grelę uczyniono odpowiedzialnym za 
objęcie uprawnieniami, o których na początku, wszystkich gwkładkę RO AWS do związkowego biuletynu.
naszego województwa /patrz: Biulet. nr 331/. Odpowiedź Członkowie Regionalnej Rady i Zespołu Koordy- 
ministra nadeszła. Przedstawiamy ją w całości. acyjnego uczestniczyli w spotkaniach terenowych oddzia-

pw AWS.
Sekretarz Stanu w Ministerstwie Pracy
Maciej Manicki odpowiada:

Rzecz w tym. aby zawsze 
podążać drogą prawdy.

Radomska Szkoła Karate 
zaprasza

Naprawdę mocny jest ten, 
który podnosi rywala, 
a nie ten, 
który go powala.

Radomska szkoła karate .^twąjóha zośtał^T^aździemi- 
■^ięła pr§ŚdęA^zystkim w 

'""rądoriiskieg^. Od strony 
ie wchodząc 
tąpienie do 

Życzenia spo- 
eningów, 

pensie pro- 
p^J^ciu o

pÓtrzchWĆlW

ka 1993 roku. Swoją działalność^ 
szkołach podstawowych woje w 
technik karate szkoła bazuje na sty 
jednak w skład żadnej z organi 
Polskiego Związku Karate czy tęź d 
wodowałoby jedynie wzrost k^szt 
egzaminów oraz konieczność p$lpo 
gramowym wymogom tych organ; zlej i. U&ażz 

 

posiadan^^$jnstruktorskąj^sle|^iy  w ^ąnii

A.R.

‘Wszystkie rejonowe urzędy pracy w Radomski 
są w projekcie rozporządzenia

‘Refundacja kosztów zakwaterowania dla kaź 
rodzaju zatrudnienia - będzie rozważona

\SZKOLEN1A*SZKOLENIA*

Propozycje szkoleń na luty br.:

Opracowany oraz skierowany w dniu 10 stycznia br Szkolenie ekonomiczne GRA w PRZEDSIĘBIOR- 
uzgodnień międzyresortowych oraz opinii związków zawodowi ST W O, 
projekt rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Socjalnej w sp!
wie określenia wykazu gmin, nie uznanych za zagrożone szczeg1 tmunuwL i kaci.

nie wysokim bezrobociem strukturalnym, w których mogą być1 
fundowane koszty dojazdu do pracy lub zakwaterowania osoN ' erminy i bliższe informacje podamy w kolejnym biu-
które zostały skierowane i podjęły zatrudnienie, staż lub szkol^iynie. Informacji udziela Alicja Pietrasz - Dział Szkoleń / 
poza miejscem stałego zamieszkania - przewiduje, że w wyk^-d.251-61/.
tym ujęte zostaną wszystkie gminy, położone na obszarze dzh 
nia rejonowych urzędów pracy, na terenie których stopa bezrof 
cia jest wyższa od połowy przeciętnej stopy bezrobocia w kraju 
zatem wszystkie rejonowe urzędy pracy województwa radomsk 
go będą mogły refundować z Funduszu Pracy koszty dojazdu1 
pracy lub zakwaterowania osobom, które podejmą za skiero’’ * 
niem urzędu pracy zatrudnienie, staż lub szkolenie poza n>’ 
scem stałego zameldowania.

Problem możliwości refundowania kosztów zakwatf1 
wania, w każdym przypadku podjęcia zatrudnienia poza miejsć 
stałego zamieszkania, a nie tylko wówczas, gdy zatrudnieni 
podjęte zostało na czas nieokreślony, zostanie rozważony f1 
najbliższej nowelizacji rozporządzenia Ministra Pracy i Poliń 
Socjalnej z dnia 15 kwietnia 1996r. w sprawie zwrotu kosztów dC 
zdu do pracy i zakwaterowania osobom, które podjęły zatruć 
nie, staż lub szkolenie poza miejscem stałego zamieszkania (Dk 
Nr45,poz202).

Zapraszamy na szkolenia!
Przewodniczący Komisji Szkoleń ZR

Andrzej Gut

W niedzielę 9 lutego 1997r. o godz. 17 
w Kościele Św. Trójcy w Radomiu 

odprawiona zostanie Msza Św. za duszę

ś.p. JERZEGO JASKÓLSKIEGO 
PS. “ZAGOŃCZYK”

Dowódcy Inspektoratu WIN i żołnierza AK 
zamordowanego 19 lutego 1947r. w więzieniu w Kielcach

i| wła- 
tprych 

. _fch.W
k-^olożonyjćst na wyro- 
arnści fizycznej. Dopiero 
Iżąne są ćwiczenia dosko- 
jjiość zastosowania tech-
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‘Treningi prowadzone sąw szkołach podstawowych nr 1, 
nr 3, nr 29, nr 39, nr 42 -Av Radomiu oraz w szkołach 
podstawowych w Kozienicach, Jedlni Kościelnej i Gło- 
waczowie.

sny syst "l^f^^any d<
obejmuj >. ze śzkół podsUwovty<du śrj
pierwszej fazie g&uczania główny n; ‘ • 
bienie dyscypliny, spra 
w późniejszych drapie szkole 
nalące perfekcję techniczną orł 

nik karate w*'*

w późniejszych

t
Inforftrąeji

SENSEI - Jarosław B 
Włodzimierz Białowaś

'z-M-:-:

* komentarze * opinie * poglądy * rubryka 
wolnych w ypowiedzi związkowców *

Towarzysze - zabezpieczyć 
odwrót!

“Czerwone głupie nie jest” - zwykł swego czasu ma
wiać Ludwik Dom na przekór wszystkim cieszącym się z 
faktu rozwiązania powszechnie znienawidzonej PZPR. Szyb
ko okazało się, że to on ma racje. Minęło tylko kilka lat i czer
wone odzyskało swoje dawne pozycje. Czy mogło być ina
czej? Oczywiście. Wystarczyło zastosować wariant czeski, lub 
niemiecki, pokazać społeczeństwu prawdziwe oblicze 
czerwonego. Zamiast tego była słynna “gruba kreska”, bK 
a potem niektórzy zaczęli wspierać “lewą nogę”, naiw-
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Redakcja “Biuletynu
NSZZ Solidarność Ziemia Radomska”

Z niemałym zdziwieniem przeczytaliśmy artykuł z Biu
letynie 333 w rubryce "Krótko z Regionu", że w czwartek w 
radomskim WCZ odbyło się Walne Zebranie Członków "S". Od 
wołano cały skład Komisji Zakładowej "S" i przestał pełnić 
funkcję przewodniczącego - Jan Janus.

Uważamy, że w artykule tym nie napisano całej praw
dy, na której nam wszystkim tak bardzo zależy.
Otóż, Zebranie Ogólne Członków Związku “S" po wielu "tru
dach" doszło wreszcie do skutku, a głównym powodem zwoła
nia go, był wniosek członków "Solidarność " o odwołanie z peł
nionej przez Jana Janusa - funkcji przewodniczącego.

W zebraniu wzięło udział 94 osoby, z których 65 głoso
wało za odwołaniem, a tylko 29 było głosów przeciwnych.

Z sali padł wniosek o odwołanie całej Komisji, jednak 
w głosowaniu tajnym nie cała Korni sj a została odwołana, 
dwie osoby nie zostały odwołane i pełnią swojąfunkcję w nowej 
Komisji. Prosimy o wyjaśnienie tej sprawy na łamach Biuletynu.

Do wiadomości:
Redakcja: "Życie Radomskie " 
Redakcja: "Słowo Ludu” 
Redakcja: "Dziennik Radomski"

Komisja Zakładowa “S” WCZ 
/7 podpisów/

Gościnnie - Solidarność 
Rolników Indywidualnych
Jak co roku, w III niedzielę stycznia, tym razem 19 

stycznia 1997 roku w dużej kaplicy przy Kościele Świętego 

Jana Chrzciciela w Radomiu odbyła się doniosła uroczy
stość w Duszpasterstwie Rolników Indywidualnych Ziemia 
Radomska - łamanię się opłatkiem. Uroczystą Mszę Świę

tą koncelebrowaną odprawił J.E.Ks.Bp Edward Materski 
Ordynariusz Diecezji Radomskiej. W koncelebrze wzięli 
udział kapłani Ks. dr Kanonik Zdzisław Domagała Diece
zjalny Duszpasterz Rolników oraz Ks. Kanonik Jan Stępień 
Diecezjalny Kapelan Armii Krajowej. Podczas Mszy Świę

tej Ksiądz Biskup Ordynariusz wygłosił do zebranych rolni
ków homilię, w której podkreślił, że dla zachowania wolno
ści człowiek powinien czynić to co dobre, z zachowaniem 
prawa Przykazań Bożych i że wolność zagrożona jest, gdy 
nie postępujemy zgodnie z Prawem Bożym i Przykazania
mi. Następnie Ksiądz Biskup podkreślił, że Naród jest wte
dy mocny, gdy mocne są rodziny katolickie, gdy panuje w 
nich Słowo Boże, gdzie młodzież może doświadczać miło
ści w swojej rodzinie
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Duszpasterstwo Rolników w Diecezji Radomsk^ 

istnieje od 21 stycznia 1984r., w którym tó dniu została 
prawiona pierwsza Msza Święta przez Biskupa Ordynat 

sza Edwarda Materskiego. I tak już pozostało, że w 1 
trzecią niedzielę miesiąca jest odprawiana Msza Święk.. 

zjeżdżają się rolnicy z terenu Diecezji Radomskiej.
Na uroczystości opłatkowej głos zabrał przewo 

czący NSZZ “Solidarność” Rolników Indywidualnych, 
Tomasz Świtka, który w gorących słowach powitał K 

dza Ordynariusza i Księży' uczestniczących w spotkaniu <

nie uważając, że zmiana nazwy partii jest równoznaczna 
ze zmianą jej celów. Skutek jest taki, że czerwone dalej 
robi swoje. Rządzi ponownie od 1993 roku, bo tak zde- 

^Jdował naród.
“Czerwone nie jest głupie” i dostosować się umie do 

iżdej sytuacji. Kiedy rządzili z nadania Moskwy, po cichu 
ąktowali Polskę jak swoją własność. Oponentów, tych naj- 

’ ardziej opornych, zabijali bez skrupułów, albo w najlepszym 
rypadku wsadzali do więzienia. Dzisiaj cele mają te same, ale 

“letody już nie tak drastyczne. Dzisiaj oburzają się, gdy nazy
wać ich czerwonymi. Dzisiaj uważają się za ludzi cywilizowa- 

gości: wiceprezydenta Radomia - p.Ryszarda Fałka i \4ch, prawdziwych światowców, “Europejczyków”. Więc 

przewodniczącego Solidarności robotniczej - p. Andrflordować mc, 5 tylko bezbronnych. Ustawowo. Zgodnie z 
Piszczyka, duże grono rolników, ogrodników, członków’^ prawem. Skrupuły, sumienie - te pojęcia ich nie dotyczą, 
niczej Solidarności. Wadze sprawują teraz przy pomocy pieniędzy i środków

Franciszek Grobowego przekazu. Dlatego każdy uczciwy człowiek, który 
NS7.Z "S" Rolników Indywidualtińnieh się przypomnieć im przeszłość, albo zanegować co- 

olwiek z ich poczynań, natychmiast w prasie, radiu, czy tele
wizji zostaje nazwany faszystą, oszołomem, ekstremistą cie- 
iniakiem, Hub - co najmniej - człowiekiem nietoleracyj- 
ym.Teraz rządzą z woli narodu, więc Polskę - już oficjalnie 

traktują jak swoją własność. Nie kryją się już wcale z roz- 
awnictwem stanowisk; rady nadzorcze co ważniejszych firm 
banków już poobsadzali. Finansowo są więc dobrze zabez-

* AKCJA WYBORCZA SOLIDARNOŚĆ ZIIiMi r 
RADOMSKA - INFORMACJE*

*AWS w terenie
. , „ „ a e ,, pieczeni, choć oficjalnie SdRP jest partią tak biedną, że nie jest4 lutego w Grójcu i 5 lutego w Szydłowcu od« stMie

się spotkania Terenowych Oddziałów Akcji Wyborczej „a szczpjcje nasz Naród zaczyna dostrzegać, że w 
lidamość Ziemia Radomska. Na spotkania przyszły o$l,993r. (niestety przy wydatnym udziale polityków prawicy) 
należące do partii i ugrupowań tworzących AWS oraz Siobił błąd i teraz pytany przez różne ośrodki badań opinii 
patycy Akcji. Z ramienia Rady Regionalnej Akcji Wyjpołecznej wskazuje, że ten błąd jest gotów naprawić. To 
czej Solidarność Ziemia Radomska udział w spotkaAbrze, bo choć błądzić jest rzeczą ludzką to trwanie w błę- 

Grójcu wzięli: Marek Suski, Ryszard Falek, Andlzie jest już co najmniej naiwnością jeżeli nie głupotą.
Belina oraz Andrzej Sobieraj reprezentujący Forum f Ale “czerwone głupie nie jest” i też wic, że drugi raz 
tyki Gospodarczej Regionu (które oczekuje na rejest^k łatwo Narodu nie oszuka. Więc czerwone zaczyna zabez- 
w sądzie i przyjęcie w poczet AWS). Na spotkaniu w Szczać się na wypadek ponownego odsunięcia od władzy, 
dlowcu Radę Regionalna AWS reprezentowali: KatA02?11od kancelarii bezpartyjnego rzekomo prezydenta, zwięk- 
na Węglicka, Krzysztof Kaczkowski, Andrzej Sob«c w ‘3™ roku wydatki o 268 procent i zapewniając wzrost 
i Andrzej Belina !tatów 0 Jedną piątą Teraz Przyszla kolej na tzw- reformę

Tematyka obu spotkań, to przede wszystkim “^acyjnego. Armia apolitycznych /?!/ urzędni-
. , f , , , . • Jow zaczyna odbierać nominacje na swoje stanowiska z rąkwy organizacyjne i techniczne aspekty działalności l<peministra Millera Jak, ,0 ludzic. świad ć

wych Oddziałów AWS. Po Omówieniu powyższych sp „oze choćby przyklad z „aszeg0 radomskjego podwórka. 
wywiązała się gorąca dyskusja o problemach lokali? w dniu stycznia br. obradował sejmik samorządo- 
których nie brakuje zarówno w rejonie grójeckim, jak i wy województwa radomskiego. Jeden z uczestników zgłosił 
dłowieckim. Za jedną z istotniejszych spraw, uznano p^niosek, by na stanowisko dyrektora generalnego Urzędu 
łanie Problemowych Podkomisji Terenowych, które Wojewódzkiego w Radomiu nominować obecnego, który obo- 
współpracując z odpowiednimi Komisjami na szczebl^iązki te pełnił już od kilku ładnych lat i to w różnych ukła- 
gionalnym, przeniosą problemy poszczególnych gmin d<? dach politycznych. Okazało się to niemożliwe, bo jak stwier- 
gramu Wyborczego RO AWS dla województwa. ?ził tow- wicewojewoda Gołąbek, kandydatem na to stano- 

Andrzej Zł^isko jest niejaki pan Zawodnik. W opinii Gołąbka, tenże Za
wodnik ma być lepszym urzędnikiem od obecnego dyrektora. 

*Rada Regionalna i Zespół Koordyna^ednak zawodnik ma być lepszy i bardziej apoii-
b’czny od obecnego dyrektora, tego tow. Gołąbek niestety nie 

ny kontynuowały prace Wyjaśnił. Wyręczę więc pana tow. Gołąbka i wyjaśnię, ze pan

Władze Regionalnego Oddziału Akcji Wybór-

Zawodnik nauczył się urzędowania oędąc etatowym pracow
nikiem niesławnej nieboszczki - PZPR. Tam też z pewnością 
uczył się “apolityczności”, by już pod rządami towarzyszki 
minister Grabowskiej wypłynąć na stanowisko dyrektora 
wydziału opiekuńczo-wychowawczego Kuratorium Oświaty 
i Wychowania w Radomiu, gdzie jednocześnie jest rzeczni
kiem prasowym. Jeśli o mnie chodzi, to prędzej mi przysło
wiowy kaktus na dłoni wyrośnie, niż uwierzę w bezstron
ność polityczną takich urzędników'

“Nie zwijaj drabinki za sobą, daj innym też wejść” - to 
słowa tow. Grabowskiej wypowiedziane na wojewódzkiej 
konwencji SdRP w Radomiu w czerwcu 1996r. Aktualne? - 
Jak najbardziej. Więc towarzyszu Zawodnik - na start! I nie 
zapominać, że drabinki zwijać za sobą nie wolno! W przeciw
nym razie partia znajdzie sposób, by dobrać się do skóry'. 
Przekonał się o tym były dyrektor Wojewódzkiego Urzędu 
Pracy, ekstowarzysż Suliga. Biedak, widocznie resztkami su
mienia tknięty', nieśmiało próbował nie stosować się do zale
ceń partii. Reakcja SdRP była natychmiastowa. Został zdjęty, 
a jego miejsce zajął tow. Ziętek. Suliga założył sprawę w są
dzie. Wygrał, ale na stanowisko nie powrócił. “Minister Gra
bowska kiedy proponowała mi stanowisko dyrektora WUP 
powiedziała, że jest to dla PARTII /moje podkreślenie/ sta
nowisko ważniejsze niż wicewojewody” - twierdził rozgory
czony odwołaniem Suliga. Dodając jeszcze: “ważne są też 
stanowiska szefów Rejonowych Urzędów Pracy. Mogą sa
modzielnie rozdzielać pieniądze na pożyczki, na refundacje dla 
firm za roboty publiczne i interwencyjne. Jednym mogą dać, 
drugim nie. Odpowiednie finansów;, nie może związać fir
my i ludzi z tym kto dal”/również moje podkreślenie/. Znam 
te możliwości i w tej kwestii zgadzam się z Suligą całkowicie. 
Być może dlatego wróble na dachach radomskich urzędów 
zaczynają ćwierkać, że i tu wiemy tow. Ziętek szykuje “karu
zelę” stanowisk. Wcale bym się tym nie zdziwił, wszak dra
binki zwijać nie wolno, a nie wykorzystać takich możliwości, 
toż to byłoby przeciwne interesom partii! Więc Ziętek nie za
wiedzie. Jestem o to zupełnie spokojny.

“Czerwone głupie nie jest”. Jak już obsadzi większość 
ważniejszych stanowisk, to do wyborów może podejść na 
luzie. Bezpartyjny (niczym agent NKWD Bierut), prezydent i 
apolityczni (jak Mołotow?!) urzędnicy nie opuszczą towarzy
szy, nawet gdy SLD wybory przegra z kretesem. O tym, że 
czerwoni poważnie liczą się z taką możliwością, świadczą 
chociażby ostatnie ich umizgi do UW i UP. W razie czego 
“europejczycy” na czele z Michnikiem, Kuroniem i Małachow
skim będą jak niepodległości, bronić czerwonego przed “oszo
łomami”, “faszystami” i “ekstremistami” z AWS i ROP.

Choć “czerwone głupie nie jest”, to na wszelki wypa
dek radzę im zgromadzić dużo “kiełbasy wyborczej”, bo póki 
co, podwyżki niczym wścikłe psy ze wszystkich stron szar
pią ludzi po kieszeniach. Tym razem odpowiedzialności nie da 
się zrzucić na “Solidarność”. Naród wie o tym doskonale. Mam 
nadzieję, że szanowni Czytelnicy także.

Marek Ma łysa

*za publikowane w tej rubryce artykuły redakcja nie ppm m idpsrdedzialności*
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Konferencja NSZZ “S”

Ekonomiczno-społeczne 
skutki wzrostu cen 

nośników energii (1)
W związku ze styczniowymi podwyż

kami cen nośników energii. NSZZ "Solidar
ność" zorganizowała 27 styczniu >v Warsza
wie szeroką debatę na temat skutków ekono
micznych i społecznych tychże podwyżek. Ma
teriał do dyskusji przygotowali związkowcy: 
Janusz Michalski z Działu Polityki Ekono
micznej KK - na temat "Ekonomicznych aspek
tów wzrostu cen nośników energii. Zbigniew 
Kruszyński, członek KK ds. Polityki Społecznej 
- na temat "Społecznych skutków polityki ce
nowej Rządu ” i eksperci spoza Związku. Prof. 
drhab. Witold Koziński, zastępca prezesa NBP 
wygłosił referat na temat " Wzrostu cen kon
trolowanych na inflację i roli NBP w tłumieniu 
inflacji O związkach wzrostu cen nośników 
energii z minimum socjalnym mówiła Barbara 
Sajkiewicz z Instytutu Pracy i Spraw Socjal
nych. Szanse i zagrożenia Nowego Prawa Ener
getycznego przedstawił inż. Bogusław Zacha- 
riasiewicz z Rady Krajowej Federacji Konsu
mentów. a skutkach regionalnego zróżnicowa
nia cen energii mówiłprof. Andrzej Kłos z In
stytutu Elektroenergetyki Politechniki Warszaw
skiej.

Przed każdą z ekip rządzących po 
1989r. stawał problem systemowych rozwią
zań dla polskiej energetyki: znalezienie takich 
rozwiązań, które zmniejszyłyby energochłon
ność polskiej gospodarki, zbiżyłyby ceny no
śników energii do poziomu cen ekonomicznych, 
ale jednocześnie cen możliwych do udźwignię
cia przez budżety domowe. - Co udało się zro
bić. a czego nie? Jak wygląda sytuacja na dzień 
dzisiejszy? - Wreszcie, jak tę sytuację ocenia i 
co proponuje "Solidarność"? - możemy do
wiedzieć się z wypowiedzi ekspertów zaproszo
nych przez władze krajowe Związku do udzia
łu w konferencji. - W tym numerze przytaczamy 
referat Zbigniewa Kruszyńskiego z Komisji ds. 
Polityki Społecznej Komisji Krajowej "S".

A.R.

SPOŁECZNE SKUTKI POLI
TYKI CENOWEJ RZĄDU

Podstawowym zadaniem NSZZ “So
lidarność” jest ochrona godności ludzi pracy, 
troska o utrzymanie, a w miarę rozwoju gospo
darczego państwa - podwyższanie jakości oraz 
poziomu materialnego życia ich rodzin. Zmia
ny systemowe dokonane w polskiej gospodar
ce i towarzyszące im przemiany własnościo

Nasze konto: Zarząd Regionu NSZZ “Solidarność’’ Ziemia Radomska
PKO BP I O/Radom 10204317- 4079 - 270 - 1 -111

SolfflSośf
we spowodowały istotne przesunięcia w 
podziale dochodów pomiędzy różne grupy 
społeczno-ekonomiczne ludności.

Transformacji w dalszym ciągu towa
rzyszy pogarszanie się warunków bytu wielu 
grup społecznych. Mimo wzrostu gospodar
czego i poprawy dochodów ludzi, wzrostu płac 
realnych od 1994r. sfera ubóstwa w Polsce sta
bilizuje się. Ponieważ w rodzinach najuboż
szych wychowuje się prawie połowa popula
cji dzieci i młodzieży istnieje zagrożenie wprzy- 
szłości kondycji biologicznej społeczeństwa. 
Pogłębia się także rozwarstwienie społeczeń
stwa pod względem sytuacji materialnej.

Warunki życia w gospodarstwach 
domowych

Najnowsze dane dotyczące warunków 
życia w gsopodarstwach domowych zostały 
opublikowane w grudniu 1996r. i dotycząsy- 
tuacj i w I półroczu tegoż roku. Wynika z nich, 
że około 31 % gospodarstw domowych osiąga 
dochody poniżej skorygowanego poziomu mi
nimum socjalnego, obliczanego przez Instytut 
Pracy i Spraw Socjalnych. Wielkość tego mini
mum jest równa sumie wartości zestawu za- 
spokającego podstawowe potrzeby konsump
cyjne, wyrażone w cenach bieżących.

Zdecydowanie najczęśęiej dotknięte są 
ubóstwem gospodarstwa: osób utrzymujących 
się ze źródeł niezarobkowych (79%), pracow
ników użytkujących gospodarstwa rolne (45%), 
rolników (54%).

Najniższy odsetek ubogich charaktery
zował tradycyjne gospodarstwa pracujące na 
własny rachunek i wynosił 18%. Badania po- 
twierdzająkonieczność ciągłej obserwacji i ana
lizy stanu oraz zmian warunków życia gsopo- 
darstw domowych oraz zagrożeń ubóstwem, 
obejmującej wszystkie ich dziedziny i aspekty 
w powiązaniu z zachodzącymi zmianami ma- 
krospołecznymi i makroekonomicznymi.

NSZZ “Solidarność” uważa, że Rząd 
RP powinien przedstawić kompleksowy pro
gram swoich działań nie tylko w sferze gospo
darczej, ale i w zakresie polityki społecznej. 
Taki program obejmowałby spójne cele tych 
działań, ich harmonogram, podmiotowe i 
przedmiotowe określenie aktów prawnych, za 
pomocą których będą wprowadzane te zmia
ny, skutki ekonomiczne i koszty społeczne 
przeprowadzenia reform.

Jest to szczególnie ważne w obecnej 
sytuacji, gdy trwająprace nad reformą systemu 
ubezpieczeń społecznych i zdrowotnych oraz 
wywierana jest silna presja w kierunku osią
gnięcia cen ekonomicznych podstawowych ar
tykułów takich jak czynsz, leki i nośniki ener-

334/97
gii. Szczególnie proces dążenia do osiągnięcia 
cen ekonomicznych wymaga zdaniem związ
ku uwzględnienia we wszystkich projektach i 
decyzjach rządowych skutków dla budżetów 
gospodarstw domowych oraz dla rynku pra
cy. Nie można dopuścić do sytuacji forsowa
nia resortowych interesów, nie przejmując się 
skutkami społecznymi. A właśnie ztakim przy
padkiem mamy do czynienia przy wzroście, 
cen nośników energii. Problem podwyżek cen I 
nośników energii i ich wpływ na budżety go-1 

spodarstw domowych był zawsze w centrum 
uwagi naszego związku.

Związek od dawna postulował:
- dostosowanie wzrostu cen nośników energii 

do tempa inflacji, czyli odstąpienie od wy
przedzającego wzrostu cen,

- podjęcie działań dążących do ograniczenie
zużycia energii (zmiany m.in. w technologii 
budowlanej, produkcji i wprowadzaniu na 
rynek urządzeń energooszczędnych - licz
niki co i cw, itp.). 111

Problem podwyższania cen nośnikó"' “ 
energii oraz ich regionalnego zróżnicowania j 
podjęła strona rządowa w grudniu 1995r. V 
trakcie obrad Komisji Trójstronnej ds. SpołecZ's 
no-Gospodarczych NSZZ “Solidarność” prze1! Z 
przystąpieniem do rozmów na ten temat zażą z 
dał przedstawienia:
- harmonogramu zbliżania cen nośników enef- 

gii do poziomu cen ekonomicznych,
- docelowej wysokości zróżnicowania cen enef' d 

gii elektrycznej w poszczególnych regionafl 
kraju oraz harmonogramu wprowadzenia tegf 
zróżnicowania,

- polityki proinwestycyjnej w regionach o dc
celowo najwyższych cenach energii i dużyf p 
bezrobociu.

- działań osłonowych dla rodzin najuboższych 
Niestety, Rząd nie przedstawił kon’’Cl 

pleksowej propozycji rozwiązań powyższy^1 SI 
problemów, co potwierdziło nasze obawy, # [<- 
chodzi tu głównie o przeforsowanie resortc 
wych koncepcj i gospodarczych bez brania pc 
uwagę skutków społecznych tych rozwiązali te 
Postaram się więc przedstawić omówienie ty? 
postulatów z punktu widzenia związkowego 

n;
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